
Olin eelmisel 
aastal riigi
eksamite 
vastu ja olen 
seda kodani
kuna ka tä
navu. Kooli
juhina pean 
teatud allu- 
vussuhete 
tõttu aga sel
les süsteemis 
osalema.

Ma ei olegi 
riigieksamite vastu sellepärast 
justkui oleks meie koolil midagi 
tulemustest karta. Aga praegusel 
kujul on riigieksamid justkui 
Keno Loto moodi hasartmäng. 
Kui mõni venivillem, kes pole 
aasta jooksul korralikult õppi
nud, teeb riigieksamil risti iga 
kolmanda vastuse taha, paneb ta 
vähemalt osa neist täppi -  ja 
saabki eksamilt läbi.

Tänavuste riigieksamite osas 
pole ma rahul sellega, et vene ja 
prantsuse keele katseeksamid on 
ühel ja samal päeval. Minu koo
lis on õpüasi, kes soovivad teha 
mõlemat eksamit.

Mina loodan, et peagi pöördu
takse Eestis klassikaliste eksa
mite juurde tagasi.

Sisseastu- 
mis- ja kesk
kooli lõpuek
samite funkt
sioonid on 
väga erine
vad. Riigiek
samid on 
liigselt suu
natud mine
vikku. Nad 
kontrollivad, 
mida on õpi
lane õppinud. Meie tahame tea
da, mis saab tudengikandidaa- 
dist nelja-viie aasta pärast. See
tõttu kasutamegi akadeemilise 
võimekuse testi.

Võrdlesime 
varasemate 
sisseastumis- 
te järgset 
koolide pin
gerida ning 
riigieksa
meid hästi 
sooritanud 
koolide ni
mekirja 
need on sar
nased. Seega 
on riigieksamite tulemused ob
jektiivsed.

Lisaks sellele, et tänu riigiek
samitele jääb meil koolis ära ko
gu sisseastumiskarussell, pole 
meü sügisel vaja noori ka ise eri
neva tasemega inglise keele 
gruppidesse jagamise tarvis tes
tida. Teeme seda riigieksamite 
hinnete põhjal.
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